


Datum 

Locatie 

Aanwezig 

Verslag Bestuurlijk Overleg 

Samenwerkende Nedersaksische overheden 

23.04.2018 van 14.30 uur tot 16.30 uur 

Provinciehuis 

Zwolle, 
kamer 

BC 1.4. 

Luttenbergstraat 
2, 

8012 EE 
Zwolle 

Bestuurlijk aanwezig: 

Hester 

Maij (CDA), gedeputeerde provincie Overijssel (voorzitter) 

Josan 

Meijers (PvdA), gedeputeerde provincie 
Gelderland 

Frans 
Kloosterman, 

wethouder 

Weststellingwerf 

Sietske 

Poepjes, gedeputeerde 
Friesland 

Cees 

Bijl, gedeputeerde 
Drenthe wordt 

vertegenwoordigd 
door 

Fleur 

Gräper-Van Koolwijk, gedeputeerde Groningen, 
wordt 

vertegenwoordigd 

(geanonimiseerd)

door 

MN, 
coördinator Cultuur 

Groningen (geanonimiseerd)

Bestuurlijk afgemeld: 

Sierd de 

Boer, 
wethouder 

Ooststellingwerf, geen vervanger 

  

   

Ambtelijk aanwezig: 

BN provincie 
Gelderland 

B, provincie 
Overijssel 

PE, 
Provincie Friesland 

B, 
Provincie 

Drenthe 

NL, provincie Groningen 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

Ambtelijk afgemeld: 

RS, gemeente Ooststellingwerf (ivm vakantie) (geanonimiseerd)

  

Verslag 

  

Opening 
en 

Mededelingen 

Gedeputeerde Maij 
heet de 

aanwezigen 
welkom en 

spreekt waardering 
uit voor de 

opkomst, 

hieruit 

blijkt 
betrokkenheid. 

Samen 

optrekken 
maakt 

ons 
verhaal 

richting 
het 

Rijk 
en naar 

buiten 
sterker. 

Gedeputeerde 
Meijers 

benadrukt 
dat het 

onderwerp 
streektaal voor Provinciale 

Staten 
van 

Gelderland een 

belangrijk onderwerp 
is. 

Gedeputeerde 
Maij 

maakt 

melding 
van een brief van 

B EEEN, MR van 

het 
sont. 

In 
de brief 

vraagt 
SONT 

nogmaals 
om 

hen het 
convenant 

mede 
te 

laten ondertekenen. 
Staat 

als 

beslispunt op agenda. 

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

rde 

Maij 

dat ze 

op 
9 

januari 
gesproken 

heeft 
met 

bij 
het 

ministerie 
van 

BZK. 

(geanonimiseerd)

  

    
Vaststellen 

agenda 

Agenda 
wordt 

zonder 
aanvullingen vastgesteld. 

  

  
(geanonimiseerd)



  

    

Annotatie + 

beslispunten (zie onder) 

Gedeputeerde Poepjes 
merkt dat de 

houding 
van deze minister 

t.o.v. 
meertaligheid positief 

is. Het is een 

goed 
moment 

om 
met 

het 

Rijk afspraken 
te 

maken over Nedersaksisch. 

Gedeputeerde Poepjes 
is 

blij 
met 

het feit dat het 
convenant 

een “licht document’ 

wordt, 
maar 

pleit 
er wel voor dat de 

vastgelegde afspraken 
niet licht 

moeten 
worden 

opgevat, 

maar 

inhoudelijk 
afrekenbaar. 

Wethouder Kloosterman 
staat 

helemaal achter de 

samenwerking, 
maar wil wel benadrukken 

dat de verschillende overheden wel 
autonome 

keuzes maken 

qua 

beleid en middelen die voor 

het thema streektaal beschikbaar worden 

gesteld. 
Dit wordt 

bevestigd 
door de andere 

bestuurders/vertegenwoordigers. Gedeputeerde Maij 
concludeert dat de 

huidige programma’s 

en beschikbare middelen het 

uitgangspunt zijn 
voor de 

gesprekken 
met 

BZK en dat daarmee 

de 

passages 

over een 

inhoudelijk programma 

in het 
convenant 

genuanceerd 
moeten 

worden. 

Dit 

uitgangspunt 
nemen we mee in de 

gesprekken 
met 

BZK. Sluit niet uit dat de 

samenwerking 
in de 

nabije 
toekomst wel 

tot 
een 

gezamenlijk inhoudelijk programma 

kan 

leiden. 

F3 vraagt 

of BZK n.a.v. 
convenant 

gaat 

investeren in het Nedersaksisch. 

Gedeputeerde Maij legt 
uit dat het het ministerie in 

eerste 
instantie 

gaat 

om de 

erkenning, 

een alternatief voor de 

erkenning 
onder het Handvest deel III. Als we 

met 
goede plannen 

komen is het ministerie 
vast 

bereid mee 
te 

denken over en 
te 

zoeken naar 

financieringsmogelijkheden, bijvoorbeeld 
in Brussel. Wie A 

zegt, 
moet 

B 

zeggen, 

maar wel 

stap 
voor 

stap: 

Stap 
1 is 

erkenning, stap 
2 

gezamenlijk blijven optrekken 
en 

afstemmen, stap 
3 een 

gezamenlijke inhoudelijk programma 
en zoeken naar 

financiering. 

(geanonimiseerd)

Gedeputeerde Poepjes 
is het hier mee eens. Er komen 

met 
het 

convenant 
en 

intensivering 

van de 

samenwerking 
tussen 

de Nedersaksiche overheden voldoende 

haakjes 
om 

op termijn 

op 

zoek 
te 

gaan 

naar 
extra 

middelen. 

Gedeputeerde Meijers 
is 

blij 
met 

de 

houding 
van BZK. Ze ziet voor de toekomst ook kansen in 

de 

samenwerking 
met 

de Duitse Nedersaksische 

gebieden. 
Wel 

vraagt 

ze aandacht voor dat 

het Nedersaksisch niet alleen 

overheidsaangelegenheid is, 
maar dat het 

energie op 

dit thema 

vooral uit het veld 

komt, bij regionale, 
lokale 

partners (streektaalorganisaties, bibliotheken, 

onderwijs) 
en 

bij 
de inwoners zelf. 

Iedereen is het 
met 

haar 

eens, 

maar de Friese 

partners 
hebben al eerder kenbaar 

gemaakt 

dat 

zij 
niet willen dat de 

streektaalorganisaties 
meetekenen i.v.m. het feit dat ze 

op 

dit 

moment 
de relatie 

met 
de 

streektaalorganitie 
de 

Stellingwarver 
Schrieversronte aan het 

heroverwegen zijn. Gedeputeerde Poepjes 
benadrukt dat 

zij 
de 

streektaalorganisaties 
een 

belangrijke 
rol toedicht 

bij 
het 

organiseren 
van activiteiten 

e.d., 
maar dat er rond 

streektaalorganisaties 
e.d. vaak ook veel emoties leven. We 

moeten 
deze emoties even niet 

in het 
convenant 

meenemen. 

Bij 
een 

mogelijk inhoudelijk programma krijgen 
ze naar alle 

waarschijnlijkheid 
een 

rol, 
maar dan in de vorm van een 

opdracht, 
zodat er 

op 

een 

zakelijke 

manier 

afspraken gemaakt 
kunnen worden. Ook benadrukt ze dat de 

provincie Fryslan graag 

meetekent. 

Gedeputeerde 
Meijers 

pleit 
ervoor om de 

streektaalorganisaties 
en andere 

partners 
dan als 

alternatief een rol te 

geven bij 
de 

ondertekening 
van het convenant. 

Gedeputeerde 
Maij stelt voor om een 

inhoudelijk symposium 
te 

organiseren 
rond de 

ondertekening 
van het convenant en de 

streektaalorganisaties 
te 

vragen 

hieraan 

inhoudelijlk 

bij 
te 

dragen. 
Een mooi thema zou 

zijn: ‘Jeugd 
en streektaal’. Het idee wordt omarmd. 

Gedeputeerde Poepjes roept op 

om van de 

ondertekening 
een ‘confettikanonmoment’ te 

maken en benadrukt dat de 

ondertekening 
dan uiteraard in het Nedersaksisch 

taalgebied 
moet 

plaatsvinden. 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

Gedeputeerde 
Maij concludeert dat de samenwerkende overheden een 

inhoudelijk symposium 

gaan organiseren. 
Alhoewel 

provincie Overijssel 
best de 

organisatie 
in aanzet wil 

oppakken, 

vraagt 
dit natuurlijk ook en 

inspanning 
van de andere 

partners, 
ook financieel. Iedereen is 

zich hiervan bewust en 

zegt 
deze 

inspanning 
te leveren. 

  
  

  



  

Gedeputeerde Maij 
neemt contact 

op 
met 

EN. ven 

de 

SONT, 
om het 

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd)

standpunt 
van de overheden 

toe te 
lichten. 

  

Uitgangspunten 
voor 

het 

vervolg: 

- 

De 
partners onderschrijven 

het hoofddoel en de 

uitgangspunten 

van het 
convenant 

zoals 

dat 
in 

concept voorligt. 

- 

Vooralsnog 
zullen de 

afspraken 
tussen 

de Nedersaksische overheden vooral 

proces- 

en 

werkafspraken 
zijn 

over 

samenwerking, 
zichtbaarheid van 

wat 
er reeds 

is 
en 

onderlinge 

afstemming. 

Afspraak: 
De 

passages 
over 

het 

inhoudelijke meerjarenprogramma 
in het 

convenant 

worden in 

afstemming 
met BZK 

aangepast. 

- 

De 

partners 
besluiten dat het convenant in eerste instantie een 

afspraak 
wordt tussen de 

Nedersaksische overheden 

onderling 
en met het 

Rijk. 
De 

streektaalorganisaties 
ondertekenen 

het convenant niet. 

Afspraak: Gedeputeerde Maij 
neemt contact 

op 
met 

SONT om 

standpunt 
toe te 

lichten. 

- 

De ambitie is om kort na de zomer van 2018 het 
convenant te 

ondertekenen. 

Aan de 

ondertekening 
van het 

convenant 
een 

inhoudelijk programma/symposium gekoppeld. 

Afspraak: 
Provincie 

Overijssel 
nemt voortouw 

in 

organisatie inhoudelijk symposium 

rond 
ondertekening 

convenant. 
Er wordt een 

(financiele 
en 

inhoudelijke) 

inspanning 
verwacht van de andere 

partners. 

Deze wens 
wordt ook 

besproken 
met 

BZK. 

- 

De 

aanwezige 
bestuurders 

zijn 
het 

met 
elkaar eens dat de minister 

bij 
de 

ondertekening 

moet 
zijn. 

De 

agenda 
van de minister is leidend 

bij 
het 

plannen 
van datum voor 

ondertekening. 

Afspraak: Overijssel 
zet 

verzoek 
om 

data uit 

bij 
ministerie BZK. 

      Wvttk 
  

  



Toelichting grondslagen
In dit document kunt u secties vinden die onleesbaar zijn gemaakt. Deze informatie is 
achterwege gelaten op basis van de Wet open overheid (Woo). De letter die hierbij is vermeld
correspondeert met de bijbehorende grondslag in onderstaand overzicht.

 J  Art. 5.1 lid 2 sub e
Het belang van de openbaarmaking van deze informatie weegt niet op tegen het belang van 
de eerbiediging van de persoonlijke levenssfeer van betrokkenen

 T  
Valt buiten de reikwijdte van het verzoek


